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Dagsorden til skolebestyrelsesmøde 11.06.24 
 

 

 

Beslutningspunkter: 

 

 

 Dato: 11.06.2024  

Mødeindkaldelse  
 

Dagsorden 

Mødested 
 

Personalerummet 
 

Medbring 
 

 

Skolebestyrelsesmedlemmer 
 

Forældrerep.: Laura Bertram, Lea Løbger, Thomas Laigaard, Anders Castenberg, 
Line Ame, Trine Ladegaard og Louise Nelin. 
Elevrep.: Esmeralda Sara Møbjers Ansel-Henry og  
Medarbejderrep.: Lisbeth Lebæk Jespersen  
Ledelse: Rikke Pedersen, Iben Hansen og Julia Brabo 

Tilstede 
 

 

Afbud 
 

Esmeralda Sara Møbjers Ansel-Henry, Astrid Poulsen Kollerup 

Ikke meldt afbud 
 

 

Referent 
 

Julia Brabo 

Indbudte  

Efterretning:  

Punkt 1.  
kl. 17.00-17.02 
 

Godkendelse af dagsorden  

Referat af punktet  
Dagsorden blev godkendt 

Punkt 2. 
Kl. 17.02-17.05 

Godkendelse af referat fra skolebestyrelsesmøde d. 22.05.24 

Referat af punktet Referatet blev godkendt 
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Orienteringspunkter: 

 

Punkter til orientering og drøftelse 

Punkt 3. 
Samlet for punkt 3-6 
Kl. 17.05-17.25 

Nyt fra elevrådet:  
 

Punkt 4. Fra medarbejderne:  
 

Punkt 5. Fra formanden: 
 

Punkt 6. 
 

Fra skolens daglige ledelse og KKFO, herunder klagesager: 
Sager vedr. enkeltpersoner (elevrepræsentanterne deltager ikke)   

Referat af 
orienteringen: 
 

Elevrådet: Ikke repræsenteret på mødet 
 
Fra medarbejderne: Den tid på året, hvor alt skal afsluttes og fagfordelingen skal falde på 
plads. Specialanalysen skal behandles i morgen og lærerforeningen er stærkt 
repræsenteret i form af en demonstration. Den kan få stor betydning for lærernes og 
pædagogernes arbejde og man føler sig ikke hørt. Vi ligger som skole allerede på en 
segregeringsprocent på 3%, hvilket er det tal man sigter efter.  
 
Fra formanden: Thomas har sendt udkast til tilbagemeldingen på den manglende 
deltagelse i dialogmødet og alle vurderer, at tilbagemeldingen er klar til afsendelse.  
 
Fra skolens daglige ledelse og KKFO: Skoledelen har haft ansættelsessamtaler og der er nu 
ansat to nye lærere til kommende skoleår. Kandidaten til udskolingen sprang desværre fra 
og stillingen er derfor slået op igen. Den ene børnehaveklasseleder går på pension og 
stillingen er slået op, men vi er måske nødt til at tage en fra anden skole, der skal 
omplaceres.  Vi har desuden fået endnu en opsigelse i dag. Fagfordelingen er udfordret i år 
pga. de manglende brikker.   
8. klasse tager til Folkemødet på Bornholm i morgen - vi håber, at alt går godt i år. De 
mundtlige prøver forløber fint. 
”Universdagen”, hvor de kommende 7. klasser kommer på besøg i udskolingen, forløb 
godt og alle hyggede sig. 
Opfordring til at læse specialanalysen, Rikke skal på et orienterende møde i næste uge ift. 
specialanalysen og hvilken betydning det får for os, samt de midler der bliver sendt ud.  
  

  

Punkt 7. 
kl. 17.25-17.50 
 

Emne: Princip for hjemmeaktiviteter/lektier 
 
Baggrund:  
Skolebestyrelsen nedsat forskellige udvalg, som arbejder med oplæg til nyt principper fx 
lektier/hjemmearbejde. På sidst skolebestyrelsesmøde havde skolebestyrelsen en 
drøftelse af udvalgets oplæg og satte retning for princippet. Skolebestyrelsen drøfter 
videre omkring udarbejdelsen af princippet. 
 
Formål:  
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Punkter til drøftelse og beslutning: 

Udvalget fremlægger igen deres arbejde med henblik på, at oplægget kvalificeres af 
skolebestyrelsen, så udvalget kan arbejde videre med udarbejdelsen af et endeligt 
princip for hjemmeaktiviteter/lektier. Princippet skal endelig vedtages på et kommende 
skolebestyrelsesmøde. 
 
Bilag 1: Nyt oplæg til princip fra udvalg 
 

Referat af 
orientering og 
drøftelse 

Princippet er gennemarbejdet og klar til at komme forbi lærerne så hurtigt som muligt.  
 
Rikke, Lisbeth og Julia deltager på et elevrådsmøde, hvor det bliver fremlagt for eleverne 
og får mulighed for at kommentere på det.  
 
Der mangler noget omkring ”opfølgning”, da det er uklart hvad og hvordan, der skal 
følges op. Dette punkt skal kvalificeres af lærerne.  
 
Der skal kun stå formål i princippet og ikke både formål og mål.  
 

Punkt 8. 
kl. 17.50-18.05 
 

Emne: Status på skoleudviklingssamtalen 
 
Baggrund:  
I dette skoleår blev der indført skoleudviklingssamtaler med forvaltningen. Her var der 
fokus på både faglige og trivselsmæssige data. Desuden havde skolen valgt at sætte fokus 
på trivsel og arbejdet med dette. 
 
Formål:  
Skolens ledelse orienterer om status for de aftaler og retninger, som blev indgået/sat til 
skoleudviklingssamtalen i efteråret 2023. Skolebestyrelsen drøfter orienteringen. 
 
Bilag: ingen 

Referat af 
orientering og 
drøftelse 

 Vi bliver indkaldt i september med udgangspunkt i det strategiske program. Vi vil fortsat 
have fokus på trivsel og fællesskab.  
 
 Vores strategiske program skal godkendes af forvaltningen d. 19/6.24 og være gældende 
de næste tre år.  
 
De overordnede indsatsområder er – De brede fællesskaber, ressourceorienteret 
børnesyn og deltagelsesmuligheder for alle. Rikke folder kort de overordnede tankerne 
ud om de tre områder.   
 
SB vil blive yderligere informeret og inddraget, når det strategiske program er godkendt.  
 
 

Punkt 9. 
Kl. 18.05-18.15 

Emne: Skolefoto 
 
Baggrund:  
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Det er en tradition, at der tages fotos af elever og klasser hvert skoleår. Tidligere fik 
eleverne desuden en elevbog med alle elever, men dette blev afskaffet for år tilbage bl.a. 
pga. GDPR. Det er et privat fotofirma, som tager billederne. Forældrene kan vælge om de 
vil købe billederne eller ej. Desuden kan man vælge om det skal være klassebilleder 
eller/og individuelle billeder. 
 
Formål: 
Skolebestyrelsen drøfter og beslutter, om skolen fortsat skal have individuel 
fotografering i skoletiden. 
 
  Bilag: ingen 

Referat af beslutning Hvad taler for individuelle fotos – forældrene får billeder af deres børn og billederne 
ligger i KMD, så vi kan slå eleverne op på kontoret og se et billede af dem. 
Klassebillederne bliver billigere. Personalet får gratis billede af sig selv. Ca. 80% af vores 
elever bestiller de individuelle billeder, siger firmaet.  
 
Hvad taler mod individuelle fotos – tidsforbruget, en privataktør tjener penge i 
skoletiden, ingen pædagogisk gevinst, økonomisk udfordrede forældre kan føle sig 
presset.  
 
Endelig beslutning – det er vedtaget at skolebestyrelsen ikke ønsker, at der bruges tid på 
individuel fotografering i skoletiden.  
 
 

Punkt 10. 
Kl. 18.15-18.25 

Emne: KDS-festival 
 
Baggrund:  
Skolebestyrelsen har tidligere i forbindelse med KDS-festival haft en bod, hvor forældre 
kunne komme og drøfte forskellige emner og få en kop kaffen.  
 
Formål: 
Skolebestyrelsen drøfter og beslutter deres deltagelse til KDS Festival 
 
Bilag: ingen 
  

Referat af beslutning Bestyrelsen oplever ikke, at deres bod er særlig velbesøgt på KDS-festivalen.  
I år, hvor vi står midt i et skift mellem gamle og nye skolebestyrelsesmedlemmer, er der 
ikke så mange til at løfte opgaven. 
 
Der tages beslutning om, at skolebestyrelsen ikke stiller med en bod i år, men at 
skolebestyrelsens medlemmer i stedet går rundt til festivalen med navneskilt på. 
 
 

Punkt 11. 
Kl. 18.25-18.35 

Emne: Forældrehenvendelsen 
 
Baggrund:  
Et medlem af skolebestyrelsen har modtaget en forældrehenvendelse omkring KDS 
Festival. Skolebestyrelsen drøfter henvendelsen og beslutter det videre forløb. 
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Formål: 
Skolebestyrelsen drøfter henvendelsen og beslutter det videre forløb. 
 
Bilag 2: Forældrehenvendelse 

Referat af beslutning Korte input fra drøftelsen:  
 
Genbesøge formålet med dagen jævnligt og især med nye forældre, da ikke alle er 
bevidste om formålet med arrangementet.  
 
Arrangementet skal understøtte det, at man er del af et fællesskab - også som forældre. 
 
Rammesætte festivalen og melde tidligere ud, idet fortællingen går tabt pga. den sene 
udmelding.  
 
Det er den eneste tradition, som samler hele skolen og derfor er den værd at holde fast i.  
 
KDS-by skabte et større fællesskab, hvor festivalen kan opleves for Tivoli-agtig.  
 
Børnene glæder sig til dagen. 
  
Bestyrelsesmedlemmet, som har modtaget forældrehenvendelsen, kvitterer for den og 
melder tilbage, at bestyrelsen tager festivalen op som et punkt på et møde i det nye 
skoleår.  
 

Pause 
Kl. 18.35-18.45 

 

Punkt 11. 
Kl. 18.45-19.30 

Emne: Tid til refleksion 
 
Baggrund:  
Skolebestyrelsen afslutter endnu et år, hvor den har sat fokus på og arbejdet med flere 
temaer. Desuden stopper 3 medlemmer, hvoraf 2 medlemmer har været med i mange 
år. 
 
Formål: 
Skolebestyrelsen har afsat dette punkt til refleksion omkring skolebestyrelsens arbejde 
gennem dette og de sidste par år. 
 
Bilag: ingen 

Referat af drøftelse 
og evt. beslutning 

Refleksioner over bestyrelsens arbejde de sidste par år: 
 
Det er vigtigt at man fra start rammesætter, hvad skolebestyrelsens arbejde går ud på og 
får lavet et årshjul, som er realistisk i forhold til, hvad man kan nå.  
 
Den nuværende konstellation i bestyrelsen er god – vi har et godt samarbejde og har 
undervejs i samarbejdet haft nogle gode drøftelser og vi er desuden kommet i mål med 
mange af de opgaver, som vi havde sat os for. 
 
Vigtigt, at trivslen har været i fokus, både for eleverne og medarbejdere, så det er 
positivt, at det arbejde fortsætter.  
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Punkter til orientering/kommentering: 

 
Der er brugt mange kræfter på at få lagt KKFO’en under skolen.  
 
Flere bestyrelsesmedlemmer havde oplevet starten som konfliktfyldt, idet man arvede 
en konflikt fra den gamle bestyrelse. 
Det er vigtigt, at man er åben for, at konstellationen i den nye bestyrelse bliver 
anderledes.  
Principarbejdet er lykkes, men der er også et fortsat arbejde i at få dem implementeret 
ordentligt, såsom mobilprincippet. Vi skal blive endnu bedre til at inddrage eleverne.  
 
Den nuværende åbne og ærlige dialog er vigtig at holde fast i. 
 
Opmærksomhed på, ikke at ophøje formandskabet, men sikre fællesskabet i form af et 
ligeværdigt samarbejde og transparens – holde fast i de gode takter.  
 
 
  

Punkt 13. 
Kl. 19.30-19.40 

Emne: Skema – princip for skemalægning 
 
Baggrund:  
Der er udarbejdet principper for skemalægning, som tidligere har været drøftet i 
skolebestyrelsen. Skoleledelsen fremlægger principperne for skolebestyrelsen. 
 
Formål:  
Skolebestyrelsen drøfter principperne og kommer med evt. andre input, som 
skolebestyrelsen tænker er vigtige, at indtænke i skemalægningen. 
 

Bilag 3: Skemalægning 
 

Referat af orienteringen Skemaet de sidste par år er lagt ud fra princippet, som også er godkendt i MED.  
 
Der er nogle af kriterierne, der bør drøftes igen med lærergruppen og med input 
fra elevrådet næste skoleår.  
 
Skolebestyrelsen er orienteret og har ingen yderligere input. 
 

Punkt  
Kl. 19.40-19.55 

Emne: Skolepædagog-modellen 
 
Baggrund:  
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Skolen besluttede for 2 år siden en ny model for, hvordan skolepædagogerne er 
placeret i forhold til klasser og afdelingerne. Dette er nu blevet evalueret blandt 
personalet. 
 
Formål:  
Skolens ledelse orienterer om status for arbejdet med modellen. Skolebestyrelsen 
drøfter orienteringen. 
 
Bilag: ingen 

Referat af beslutning Modellen er blevet evalueret efter at have kørt i 3 år og der er overordnet set 
tilfredshed med den.  
 
Den pædagog der skal dele sig mellem 3. klasse og maj-børnene kan være 
udfordret.  
 
Der justeres på modellen i den grad, det kan lade sig gøre rent skemateknisk.  
 
Der bliver skruet op for tiden til lærer/pædagog-møderne for at styrke samarbejdet 
yderligere og det fælles arbejde med co-teaching.  
 
På forældrerådsmødet blev vigtigheden af at en pædagog følger med fra 
børnehaveklassen til 1. klasse italesat, hvilket modellen netop sikrer. 
 
Arbejdet omkring maj børnene er blevet kvalificeret og det fungerer rigtig godt.  
 
 

Punkt 15.  
Kl. 19.55-20.00 
 

Evt.  

SB-formanden fra Husum skole har henvendt sig til Frida ang. vores mobil-
princip og ønsker desuden Fridas deltagelse på et SB-møde omkring vores 
erfaring med samme. 

Punkter der fortsætter til næste skoleår: 

• Lektier/hjemmearbejde 

• Sammenhængen mellem trivselssamtalen og trivselsfokus 

• Mobilprincippet 

• Sidste skoledag  

• Den videre proces med arbejdet med værdiregelsæt. 

• Diversitet – inklusion 

• KDS-festivalen 

 

Referat  
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